
 
 

 
 

SaskaĦā ar Latvijas Republikas Zemkopības ministrijas un SIA „Latvijas Lauku konsultāciju un izglītības 

centrs” 

2013. gada 28. janvārī noslēgto līgumu Nr.2013/15, aktivitāte „Nozaru ekspertu ziĦojumi.” 

 

Atbalsta Zemkopības ministrija un Lauku atbalsta dienests. 

 

Atskaite par dalību COPA–COGECA un Eiropas Komisijas  

darba grupā  

Graudaugi, eĜĜas augi un proteīnaugi  

20.06. -21.06.2013., Briselē 

Izskatāmais jautājums: 

EĜĜas augu un proteīnaugu darba grupas vadītāja vēlēšanas 

Diskusijas darba grupā un citu ES dalībvalstu viedoklis 

Ievēl līdzšinējo grupas vadītāju no Francijas Gérard Tubéry 

 

Izskatāmais jautājums: 

Tirgus situācija 2013/2014 gadā un diskusijas par nākošo tirgus gadu 

Diskusijas darba grupā un citu ES dalībvalstu viedoklis 

Lielbritānijā un Francijā rapšu platības ir samazinājušās. 

Vācijā rapšu platības ir palielinājušās. Par ražām spriest ir pāragri. 

Plūdi Centrāleiropā rapšu platības ir ietekmējuši Ĝoti nedaudz. 

Kopsavilkums / ieteikumi/secinājumi/ veicamie darbi 

Kopumā strauji pieaug rapšu platības Austrumeiropā un nedaudz samazinās Rietumeiropas 
valstīs. 

 

Izskatāmais jautājums: 

Eiropas Inovācijas partnerība proteīnaugiem 

Diskusijas darba grupā un citu ES dalībvalstu viedoklis 

Nākamajā periodā (2014 -2020) būs pieejami ES fondi pētniecībai no sekojošiem avotiem: 

• vides aizsardzības politika (80 miljardi EUR) 

• ES pētniecības politika (2 miljardi) 

Ir nodibināts neliels birojs pie EK, kas veidos un uzturēs datu bāzes un palīdzēs pētniecības 
iestādēm partneru meklēšanā. 

Galvenie pētījumu subjekti (fokus grupas), kur tiks atbalstīti: 

• Proteīnu augi; 

• Ražu palielināšana bioloăiskajā lauksaimniecībā; 

• Ăenētiskie resursi; 

• Integrētā augu aizsardzība; 
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• Organisko vielu satura palielināšana augsnē. 

DG Agri nav iekĜāvis COPA – COGECA pārstāvi Fokus grupas sastāvā par proteīnaugiem. 

Kopsavilkums/ ieteikumi/secinājumi/ veicamie darbi 

Pētniecība ES ir tālu no praktiskās lauksaimniecības. To atzīst arī DG Agri. Pētniecības 
iestādes maz koordinē savā starpā pētījumu tēmas. 

 

Izskatāmais jautājums: 

Pārskats par neonikotinoīdu informāciju un jaunākā informācija 

Diskusijas darba grupā un citu ES dalībvalstu viedoklis 

No 2013. gada 1. decembra stājas spēkā lēmums par darbīgo vielu clothianidin, 
thiamethoxam un imidacloprid izslēgšanu no atĜauto vielu saraksta uz 2 gadiem sēklu 
kodināšanai. Latviju tas skar attiecībā uz rapšu un kukurūzas sēklu kodināšanu.  

Daudzu valstu lauksaimnieku organizācijas apsver iespēju griezties tiesā par šo EK lēmumu 
un prasīt kompensācijas, jo lēmums ir acīmredzami pieĦemts, neĦemot vērā visus pētījumus 
un Ĝoti lielā steigā, nerēėinoties ar to, ka sēklas ražošanas cikls ir vairāk nekā 1 sezona. 

Kopsavilkums/ ieteikumi/secinājumi/ veicamie darbi 

Nepieciešams apkopot datus par saimniecībās un pie izplatītājiem atrodošos sēklu 
atlikumiem no 2013. gada sezonas, lai prasītu atĜauju izlietot tās 2014. gadā. Šāda iespēja ir 
dota katrai dalībvalstij pašai to izlemt kā šos atlikumus izlietot. 

 

Izskatāmais jautājums: 

Esošā situācija ILUC 

Esošā situācija par ierosinātajām izmaiĦām atjaunojamo energoresursu un degvielas 
kvalitātes direktīvā. 

Direktīvas novērtējums par ILUC 

Diskusijas darba grupā un citu ES dalībvalstu viedoklis 

Šobrīd notiek aktīvas diskusijas par šo programmu gan ES parlamentā, gan arī EK. 
Rezultātiem vajadzētu būt drīz zināmiem. Ja būs kā plānots, tad ILUC stāsies spēkā jau no 
2016. gada un tiks pārskatīts pēc faktiskajiem rezultātiem 2018. gadā. 

 

Izskatāmais jautājums: 

KLP reforma 

- Esošā situācija par trialoga sarunām; 

- Prezentācijas un diskusijas par iekšējo konverăenci. 

Diskusijas darba grupā un citu ES dalībvalstu viedoklis 

Šobrīd diskusijas strauji tuvojās nobeigumam un lēmumus sagaida pavisam drīz. 
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Izskatāmais jautājums: 

Mēslojums – COPA-COGECA viedokĜa projekta sagatavošana 

Diskusijas darba grupā un citu ES dalībvalstu viedoklis 

Paredzēts, ka visiem mēslošanas līdzekĜiem būs vienoti marėēšanas noteikumi. Likumdošana 
aptvers minerālos un organiskos mēslošanas līdzekĜus, kā arī kaĜėojamos materiālus. 

Kopsavilkums / ieteikumi/secinājumi/ veicamie darbi 

Arī kūtsmēsliem, ja tie tiks pārdoti citām saimniecībās, būs jāveic analīzes un mēslošana 
jāpamato ar to saturu. 

 

Izskatāmais jautājums: 

ViedokĜu apmaiĦa par FTA iespējamo ietekmi labības nozarē tirdzniecībā ar ASV 

Diskusijas darba grupā un citu ES dalībvalstu viedoklis 

8. jūlijā Vašingtonā sāksies sarunas starp ES un ASV. DG Agri Ĝoti nopietni gatavojās, lai 
sarunās Ħemtu vērā Eiropas lauksaimniecības intereses. 

Ir zināms, ka ASV lauksaimnieki, izmantojot jaunākās tehnoloăijas ir spējuši sasniegt labākus 
ekonomiskos rezultātus, it īpaši kukurūzas un kviešu audzēšanā. Eiropas zemniekiem šādas 
tehnoloăijas, kas, saistītas ar gēnu inženieriju, nav pieejamas vai ir pieejamas limitēti. 

 

Izskatāmais jautājums: 

ĂMO – jaunākā informācija Pedro Gallardo 

Diskusijas darba grupā un citu ES dalībvalstu viedoklis 

Spānijas pārstāvja prezentācija par ĂMO kukurūzas audzēšanu Spānijā, liecina, ka 
lauksaimniekiem tur tā ir vienīgā iespēja audzēt kukurūzu. Tas arī būtiski samazina pesticīdu 
lietošanu kukurūzas tehnoloăijā. 

Kopsavilkums / ieteikumi/secinājumi/ veicamie darbi 

ES atpaliek no ASV un Dienvidamerikas valstīm par pusgadsimtu tehnoloăiju pielietošanā, 
kas saistīts ar gēnu inženierijas pielietošanu augu selekcijā.  

Jo vairāk ES tiks aizliegti augu aizsardzības līdzekĜi, jo aktuālāks kĜūs jautājums par ĂMO 
audzēšanu.  

 

Izskatāmais jautājums: 

Informācija par Komisijas metodēm ikmēneša graudu krājuma aprēėināšanai 

Diskusijas darba grupā un citu ES dalībvalstu viedoklis: 

Metodika un jaunākā informācija http://www.amis-outlook.org/ 
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Izskatāmais jautājums: 

Jaunākā informācija no ES kaimiĦvalstīm un Vidusjūras reăiona 

Diskusijas darba grupā un citu ES dalībvalstu viedoklis 

Krievijā un Ukrainā prognozē daudz lielāku kviešu kopražu. Kviešu cenas tendence ir 
negatīva. Rapšu cenas tendence ir stabilāka, bet biodegvielas nozares vājā peĜĦa spiež arī 
rapšu sēklu cenu samazināties.  

 

Izskatāmais jautājums: 

Ekspertu grupas pārskats par lauksaimniecības precēm un to vietu tirgos 

Diskusijas darba grupā un citu ES dalībvalstu viedoklis 

Vairāk informācijas: http://ec.europa.eu/agriculture/cereals/commodity-expert-group/2013-06-
18/coceral_en.pdf 

 

Izskatāmais jautājums: 

Eiropas ĂMO sociāli ekonomiskā biroja prezentācija 

Diskusijas darba grupā un citu ES dalībvalstu viedoklis 

EK 2011. gadā veica pētījumu dalībvalstīs, lai sīkāk uzzinātu vairāk par dalībvalstu viedokli.  

ES pašai vajag savus pētniecības centrus, kas veiktu neatkarīgus pētījumus par ĂMO.  

Koordinācijas centrs ir Eiropas apvienotais pētījumu centrs, kas koordinē arī ekspertu grupas 
par ĂMO no dalībvalstīm (http://ec.europa.eu/dgs/jrc/index.cfm?id=1440).  

 

Izskatāmais jautājums: 

Aktīvā vielas fipronila riska novērtējums – esošā situācija un tā ietekme uz graudie 

Diskusijas darba grupā un citu ES dalībvalstu viedoklis 

Fipronils ir insekticīds no fenipirazolu grupas, ko izmanto kukurūzas un saulespuėu sēklu 
kodināšanai. DG SANCO ierosina aizliegt šo vielu kodināšanai šīm kultūrām, pamatojoties 
un EFSA pētījumiem par kaitīgumu uz bitēm.  

Kopsavilkums / ieteikumi/secinājumi/ veicamie darbi 

Latvijā nav reăistrēts.  

 

Izskatāmais jautājums: 

Jaunākā informācija par iespējamo fondu priekš pesticīdu nelieliem daudzumiem – lai 
samazinātu aktīvo vielu iespējamību ražas graudu zudumos  

Diskusijas darba grupā un citu ES dalībvalstu viedoklis 

Par šādu fondu DG Agri domā. 

Aigars Šutka         Paraksts 


